
 
 

3. seja Komisije za osnovnošolski in mladinski šah 

 

Prisotni: Simona Polše Zupan (predsednica), James M. Tomazin, Karmen 

Mar, Viktor Jemec (člani) 

Ostali prisotni: Nina Rob (sekretarka), dopisno 

Odsoten: Gorazd Gorjup 

 

Kraj in čas: 24. 1. 2024, 19.30 – 21.15, Zoom 

 

Dnevni red: 

1. Zbiranje podatkov o krožkih in mentorjih na osnovnih šolah ter 

upravljanje z njimi. 

2. Razpisi, KATIS. 

3. Načrt izobraževanj v letu 2024 (Kako učiti šah v šolah, nadaljevalno 

izobraževanje, šahovske osnove za pedagoge). 

4. 2024, leto šaha: aktivnosti. 

5. Razno. 

 

Ad 1. Zbiranje podatkov o krožkih in mentorjih na osnovnih šolah 

ter upravljanje z njimi. 

Člani so dnevni red potrdili korespondenčno pred sejo.  

Simona Polše Zupan predstavi do zdaj zbrane podatke o šahovskih krožkih, 
izbirnih predmetih in mentorjih na osnovnih šolah. Podatki so zdaj združeni 

v eni datoteki – letošnji (odgovorov na anketo za ravnatelje je bilo 45). V 
tabelo je dodala še letošnje uporabne podatke regijskih koordinatorjev in 

zbrane podatke z anketo osnovnim šolam leta 2019 (zanimivo je, da je malo 

osnovnih šol izpolnilo obe anketi). 

Kar nekaj je šol, od katerih še nismo prejeli podatkov. Mogoče tudi zato, 

ker so se ravnatelji zamenjali, ŠZS pa morda nima posodobljene baze za 

pošiljanje mailov? 



 
Simona Polše Zupan predlaga, da si člani komisije po regijah razdelimo 
osnovne šole in poskusimo individualno stopiti v stik z ravnatelji /mentorji 

na teh šolah ter zapolniti tabelo. 

Nina Rob predlaga, da pripravimo dva seznama – na enem bi bile šole, ki si 
želijo šaha, a nimajo kadra in na drugem mentorji, ki so pripravljeni voditi 

krožke. Do slednjega seznama bi za začetek prišli tako, da bi poslali 
povpraševanje vsem mentorjem, klubom, vsem kontaktom, ki jih ima ŠZS. 

Bo pa verjetno treba še več delati na tem. 

 

Sklep 1: Člani komisije poskrbijo za zapolnitev manjkajočih 

podatkov v tabeli o šahu na osnovnih šolah. 

Karmen Mar: Pomurje (31 šol), Maribor (33 šol), Podravje (15 šol). 

Viktor Jemec: Domžale (15 šol), Zasavje (7 šol), Posavje (19 šol), 

Dolenjska (20 šol), Grosuplje (20 šol). 

James Tomazin: Velenje (11 šol), Celje (33 šol), Koroška (9 šol), 

Goriška (24 šol). 

Simona Polše Zupan: Gorenjska (18 šol), Ljubljana (43 šol), 

Notranjska (16 šol), Obala (21 šol). 

 

Sklep 2: Nina Rob poskrbi za pripravo dveh seznamov – 
povpraševanja in ponudbe za šahovske krožke na šolah. Člani 

komisije za OŠ in mladinski šah ji s pripravo baze podatkov 

pomagajo pri pridobitvi pravih kontaktov OŠ. 

 

Simona Polše Zupan predstavi tudi povratne informacije ravnateljev, ki so 
vprašalnik že izpolnili - predvsem del, kakšno pomoč ŠZS potrebujejo. 6 šol 

bi želelo na šoli zagnati krožek in potrebujejo pomoč ŠZS.  

Ena šola je iz pomurskega področja - Karmen Mar pove, da bi za Pomurje 

lahko pomagala Lea Števanec, jo bo kontaktirala. 

Ena šola je iz področja Domžal. Viktor Jemec pove, da bi bil on pripravljan 
voditi krožek na tej šoli, a se mu zaradi oddaljenosti in večjih stroškov 

prevoza finančno to ne izide. Iskali bomo druge rešitve, enako za šoli iz 

posavskega in grosupeljskega področja. 



 
Ena šola je iz področja Obale – to bo poskušala urediti Nina Rob. 

Razvije se diskusija, da je včasih težko najti mentorje za vodenje krožkov 
na šolah, saj je plačilo ure bolj simbolično. V kolikor ima klub šahovsko šolo, 

se jim bolj splača organizirati poučevanja šaha na ta način. 

Kar nekaj šol je prosilo za pomoč v obliki opreme (ur, šahovskih kompletov) 

in knjig. Nina Rob pove, da ŠZS opremo brezplačno izposoja, podariti pa je 
žal ne more. Doda, da šahovsko opremo lahko naročijo tudi pri Blažu 
Kosmaču https://chessgamesemporium.com/ . Pove še, da se ŠZS ravno prijavlja na 

razpis za EU sredstva in v kolikor bo uspešna, bodo lahko vsem podelili 

potrebno opremo. 

Simona Polše Zupan bo tem šolam odgovorila, kako je z opremo. 

 

Sklep 3: Poskusimo najti šahovske učitelje za zagon šaha na šestih 
osnovnih šolah, ki so pri izpolnitvi vprašalnika pokazale interes za 

to. Simona Polše Zupan pošlje povratne informacije šolam, ki so v 

vprašalnikih prosile za pomoč ŠZS. 

 

Ad 2. Razpisi, KATIS. 

Simona Polše Zupan vpraša, kako je s prijavami na projekte? Nina Rob 

pove, da se glede Erasmus+ do začetka marca oddajo prijave, rezultati pa 

bodo znani šele po poletju. 

Simona Polše Zupan vpraša še Jamesa Tomazina, kako je z informacijami 

glede KATIS-a (kataloga izobraževanj za učitelje)? James odgovori, da 

stvari niso tako preproste, ampak da informacije zbira.  

Do marca bi bilo dobro, da že vemo, kako je s tem; ali bomo poskusili s 

kakšnim izobraževanjem priti v KATIS. 

Simona Polše Zupan predstavi napoved projekta ZMIGAJ! Projekt je 

namenjen srednjim šolam in dijaškim domovom. Simoni Polše Zupan se zdi, 
da bi bil 'kondi šah' odličen za takšen projekt. Vpraša, ali kdo pozna 

kakšnega športnega pedagoga v srednji šoli, da bi ga opozorili na ta 

projekt? 

Viktor Jemec pove, da je v Novi Gorici učitelj na gimnaziji Grosar. 

https://chessgamesemporium.com/


 
Simona Polše Zupan doda, da je več možnosti za uspeh pri prijavljenih 
projektih, če jih zasnujemo za ranljive skupine (socialno ogroženi, posebne 

potrebe, priseljenci, begunci …), v sklopu medgeneracijskega povezovanja, 
zadnje čase sta aktualni temi tudi boj proti depresiji in pomanjkanju gibanja 

med mladimi. To je treba nasloviti, ko se prijavlja na projekte. Dobro bi bilo 

pri prijavi na razpis omeniti tudi 100-letnico FIDE. 

James Tomazin pove, da šah mlade odlično odvrača od zasvojenosti s 

sodobno tehnologijo. Je odlična alternativa. 

 

Ad 3. Načrt izobraževanj v letu 2024 (Kako učiti šah v šolah, 

nadaljevalno izobraževanje, šahovske osnove za pedagoge). 

James Tomazin in Karmen Mar povesta, da bi onadva lahko izvajala 

izobraževanja za učitelje šaha v področju Celja, Maribora, Velenja, Pomurja. 
Nina Rob pove, da je izobraževanje tudi finančno ovrednoteno. Trajanje 

izobraževanja: 6 ur. Nina Rob pove tudi, da lahko Karmen in James za 

udeležence izobraževanj dobita Šahovske začetnice.  

V ostalih regijah bi izobraževanja še naprej izvajali Simona Polše Zupan in 

Klara Vidmar. 

Izobraževanja koordinira Nina Rob. Ona poskrbi tudi za promocijo 

izobraževanj (spletna stran ŠZS, adrema ipd.).  

Simona Polše Zupan pove, da bi bilo treba počasi misliti tudi na nadaljevalna 
izobraževanja za učitelje, ki so se začetnih že udeležili, pa bi si želeli svoje 

znanje nadgraditi. 

Karmen Mar predlaga, da bi učiteljem dali vprašalnik, kakšnih znanj si želijo 

in izobraževanje pripravimo glede na potrebe in interese. 

 

Ad 4. 2024, leto šaha: aktivnosti. 

James Tomazin predlaga, da bi vključili ambasadorki šaha Lauro Unuk in 

Darjo Kapš – na primer s šahovsko turnejo po Sloveniji ali s simultanko z 

ravnatelji. 

Na srečanju ravnateljev bi lahko kaj pripravili (bodisi frontalno predstavitev, 

bodisi stojnico, bodisi simultanko).  

Simona Polše Zupan pripravi kontakte, James Tomazin jih kontaktira. 



 
James Tomazin pove, da bi lahko morda pomagal tudi Aleš Lisac s kakšno 

marketinško idejo, saj ima zelo rad šah. 

 

Ad 5. Razno 

Simona Polše Zupan predlaga, da bi bila nova urednica Šahozavra (priloge 

revije Šahovska misel) Karmen Mar. Člani komisije se strinjajo. 

Nina Rob pove, da bodo v kratkem na seji UO naredili analizo stroškov in 

prilivov ter se odločili, ali in kako se bo z njim nadaljevalo. V kolikor bo 

Šahozaver izhajal še naprej, se tudi ona strinja z menjavo urednice priloge. 

 

Naslednja seja naj bi bila predvidoma v marcu. 

 

Zapisala: Simona Polše Zupan, predsednica komisije 

Kranj, 3. 3. 2024 

 


